
PROTOKÓŁ Nr 2/2017 

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej 

w dniu 12.06.2017 r. 

Obecni – członkowie komisji oraz zaproszeni goście według załączonej listy obecności. 

Nieobecni Radni: Kostyra Henryk, Rokowski Andrzej, Lysko Kazimierz. 

Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie gospodarki odpadami. 

2. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Piotr Wróbel przywitał wszystkich 

zebranych Radnych oraz zaproszonych gości w osobach: 

- Pani Agnieszki Sklorz- Inspektora ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami. 

- Pana Henryka Utrata- Wójta Gminy Bojszowy. 

- Pana Marka Kumor- Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy. 

- Pana Antoniego Wilczek- Radnego Gminy Bojszowy. 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Bojszowy, który poinformował zebranych Radnych o tym, 

że zaprosił na komisję Panią Inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami 

Agnieszkę Sklorz, która odpowiada za odpady, ponieważ będzie łatwiej jej omówić projekty 

uchwał, które chcemy procedować na sesji. Pani Inspektor rozpoczęła swoją wypowiedź od 

omówienia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bojszowy. 

Poinformowała wszystkich zebranych o tym, że: 

- do zmiany tych uchwał skłoniło nas pojawienie się rozporządzenia Ministra Środowiska, 

które wchodzi w życie z dniem 01.07.2017r. ujednolicające w całym kraju kolory oraz napisy 

na workach służących do selektywnej zbiórki odpadów, 

- w Gminie Bojszowy zmiany zostały wprowadzone już na etapie przygotowania opisu 

przedmiotu zamówienia przy przetargu, który obowiązuje w Gminie Bojszowy od kwietnia. 

- jest inne nazewnictwo obowiązujące na workach na odpady. Przy workach brązowych na 

których mieliśmy dotychczas napisane roślinne odpady ulegające biodegradacji muszą być 

zmienione na worki z napisem BIO. 

Wójt Gminy poinformował, że w Gminie Bojszowy mamy już wszystko zgodnie z 

regulaminem. Teraz tylko formalizujemy regulamin. Następnie Pani Inspektor Agnieszka 

Sklorz poinformowała że: 

- W regulaminie nie nastąpiło wiele zmian. 



- Zmiany w regulaminie są następujące: 

 W pierwszym paragrafie mamy wyszczególnione odpady, które są odbierane 

bezpośrednio z nieruchomości, 

 W punkcie 1.2 odpady odbierane w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych. Do PSZOK-u będzie można oddać przeterminowane lekarstwa. Wyjściem 

naprzeciw Mieszkańcom jest też odbiór zużytych opon z ciągników i samochodów. 

 Opony będą odbierane tylko i wyłącznie w PSZOK-u, nie będzie organizowana 

zbiórka opon z przed posesji. 

Na zapytanie Radnego Janusza Gwóźdź odnośnie tego jakie opony będą odbierane, Pani 

Inspektora ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami odpowiedziała, że odbierane będą 

wszystkie rozmiary opon. 

 Kwestie uprzątnięcia błota, śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń pozostają bez zmian 

w tej uchwale. 

Pan Wójt Henryk Utrata zasygnalizował, że ten zapis dotyczący chodników, błota 

pośniegowego, sprzątania będziemy modyfikować, ponieważ jest złożony w Sejmie projekt  

zmiany ustawy o utrzymaniu czystości, gdzie Posłowie zwalniają Mieszkańców z tego typu 

czynności. Prawdopodobnie będzie taka sytuacja, że to nie Mieszkańcy będą sprzątać tylko 

zarządca drogi. Wójt Gminy Bojszowy podkreślił, że na chwilę obecną wszystko pozostaje 

bez zmian ponieważ taki jest stan prawny, ale trwają prace nad tym, by Mieszkańców zwolnić 

z tego obowiązku. 

Następnie Pani Inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami przeszła do 

omawiania paragrafu 2 w którym mowa o minimalnej pojemności pojemników służących do 

gromadzenia odpadów i tutaj się pojawiają nazwy worków zgodne z Rozporządzeniem. 

Wcześniej mieliśmy odpady suche napisane na workach do których wrzucaliśmy plastik, 

opakowania wielomateriałowe i metale. Teraz ma być napisane metale i tworzywa sztuczne. 

Tak to funkcjonuje w naszej Gminie od kwietnia. Worki brązowe mają napis tylko BIO. 

Wprowadzamy worek na popiół, który wcześniej mimo, że u nas funkcjonował w zbiórce nie 

był wprowadzony w uchwale. Będzie to szary worek z napisem popiół. Na zapytanie Radnego 

Krzysztofa Ścierskiego odnośnie tego czy dalej będą obowiązywały pojemniki na popiół 

odpowiedź ze strony Pani Inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami brzmiała, 

że będą obowiązywały jak dotychczas pojemniki na popiół i dodatkowo worki. 

 



Radny Roman Horst zapytał czy jeżeli ktoś pobrał worki na popiół w większej ilości i ma je 

jeszcze na stanie czy może z nich dalej korzystać. Odpowiedź ze strony Pani Inspektora 

brzmiała, że oczywiście możemy dalej korzystać z wcześniej pobranych worków. Zbliżający 

się okres jest okresem przejściowym i nikt nie będzie robił problemu z odbiorem worka ze 

starym napisem. 

Następna zmiana jest w paragrafie 2 punkcie 4. Tutaj określone są dokładniej wymogi dla 

pojemników służących do gromadzenia odpadów zmieszanych i popiołu. Zmiana polega na 

tym, że zamiast informacji o posiadaniu certyfikatu CE, pojemniki mają posiadać deklarację 

zgodności z wymogami dyrektywy CE i być trwale oznakowana znakiem CE. Wójt Gminy 

Bojszowy podkreślił że zakładamy formę najprostszą, która obowiązuje i ma spełniać 

pozostałe wymogi. 

* częstotliwość odbierania odpadów pozostaje bez zmian. 

* w paragrafie 3 punkt 4 niezależnie od częstotliwości odbierania odpadów Mieszkańcy mogą 

je oddawać do PSZOK-a na zasadzie określonej odrębną uchwałą 

* godzina wystawiania pojemników i worków pozostaje bez zmian. Do godziny 6:00 powinny 

się znaleźć przed posesją. Radny Janusz Gwóźdź zapytał czy na każdym pojemniku 

posiadającym certyfikat CE musi być znak CE. Pani Inspektor ds. ochrony środowiska i 

gospodarki odpadami odpowiedziała, że sam certyfikat jest w formie papierowej natomiast na 

starych pojemnikach pomimo tego że posiadają w/w certyfikat znaków CE nie było. Pan Wójt 

Henryk Utrata dodał, że dotyczy to pojemników z 2008,2010, 2012 roku. Pani Inspektor 

stwierdziła, że jest to dobra uwaga i poddane to będzie przemyśleniom, ponieważ możliwe 

jest, że sama deklaracja zgodności z wymogami dyrektywy CE wystarczy i nie musi być 

pojemnik trwale oznakowany znakiem CE. Radny Stanisław Biela odniósł się do punktu 1.2 

w paragrafie 3 i poprosił o usunięcie z niego wyrazu „jeden”. Poprosił również, by popiół, 

który jest odbierany raz w miesiącu był odbierany w odstępie 30 dni, ponieważ zdarza się tak, 

że jest to na początku miesiąca a później na koniec. Pani Inspektor ds. ochrony środowiska i 

gospodarki odpadami podkreśliła, że każdy z Mieszkańców może oddawać popiół we 

własnych pojemnikach. 

Następny omawiany projekt uchwały dotyczy określenia rodzaju dodatkowych usług 

świadczonych przez Gminę w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości. W w/w projekcie są wyszczególnione te usługi za które trzeba dodatkowo 

zapłacić. W paragrafie 2 punkt 1 zmieszanych odpadów komunalnych w przypadku 

krótkotrwałego zwiększenia ilości, przy incydentalnych przypadkach Gmina zapewnia 

podstawienie pojemnika. Jest to podstawienie nieodpłatne ale w terminie odbioru odpadów. 



Podstawienie w innym terminie wiąże się z opłatą w wysokości 200 zł. Kwota 

zagospodarowania odpadów z dodatkowych pojemników się nie zmieniła. Dalej obowiązuje 

opłata 27zł za pojemnik 120 l,  43zł za 240 l, 125zł za 1100 l. Zmiany są następujące: 

- odbiór odpadów budowlanych i rozbiórkowych odbieranych z przed posesji. Mieliśmy 

podstawienie kontenera KP 5m3 i KP 7m3 za 324zł teraz będzie obowiązywała niższa cena 

285zł. Jest to cena za podstawienie na posesję. Mieszkaniec napełnia pojemnik i później 

odpady są klasyfikowane na wadze i tonaż za utylizację jest płatny zgodnie z cennikiem 

obowiązującym w firmie Master. Odpady budowlane można również oddawać w limicie 

300kg/ rok na jedną deklarację. Następnie obowiązuje cena 256zł za tonę odpadów 

budowlanych w PSZOK-u. Zużyte opony będą limitowane. Wniesiony zostanie limit 4 szt. na 

deklarację, za oddanie większej ilości trzeba będzie wnieść stosowną opłatę. Radny Janusz 

Gwóźdź wnosił o zwolnienie z dodatkowych opłat za opony z samochodów osobowych tak 

aby nie znajdowaliśmy ich w lesie „zniesione zostały limity na odbiór segregowanych 

odpadów a znowu wprowadzone są limity odbieranych opon, widzę tu niekonsekwencję i 

wnoszę o zmianę tego zapisu” – powiedział. 

Następnie Pani Inspektor przeszła do omawiania punktu 5 t.j odpady ulegające biodegradacji. 

Z przed posesji będą odbierane 4 worki takich odpadów. Pan Wójt Henryk Utrata dodał, że 

wszystko jest monitorowane i jeżeli ktoś nie wykorzysta worków w danym miesiącu to w 

następnym będzie mógł wykorzystać pozostałe worki i wystawić większą ilość. Jest 

możliwość podstawienia pojemnika 1100l.. Odpłatność za podstawienie i odbiór wynosi 

270zł.  Do takiej usługi obowiązuje dodatkowy druk zamówienia. Taki druk każda osoba, 

która będzie ponad limit oddawała odpady w PSZOK-u też będzie wypisywała w punkcie po 

czym trafi on do odpowiedniego referatu w Urzędzie Gminy Bojszowy. Radny Janusz 

Gwóźdź poprosił o dodanie możliwości odbioru odpadów wielkogabarytowych na co Pan 

Wójt Henryk Utrata wyraził zgodę. Następnie Wójt Gminy Henryk Utrata przeszedł do 

omówienia kolejnego projektu w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie 

gminy Bojszowy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę. Na wstępie Pan Wójt przypomniał generalną zasadę zgodną z ustawą 

dotyczącą utrzymania czystości i porządku w gminie. W zamian za wniesioną opłatę Gmina 

ma obowiązek zapewnić Mieszkańcom pozbywanie się wszystkich rodzajów odpadów 

komunalnych przy czym rozumie się przez to odbieranie odpadów z terenów nieruchomości, 

przyjmowanie odpadów przez PSZOK oraz zapewnienie przyjmowania odpadów przez gminę 

w inny sposób.  Poinformował, że kategorie ilości osób zamieszkałych daną nieruchomość 



czyli przedział od 1-3 od 4-6 i powyżej 6 pozostają bez zmian. Taka sama sytuacja ma 

miejsce jeśli chodzi o pojemniki na odpady zmieszane, również wszystko pozostaje bez 

zmian. Odpady biodegradowalne są po przekroczeniu limitu przyjmowane w PSZOK-u. Pan 

Wójt podkreślił, że z pod posesji papier, szkło, tworzywa sztuczne, będą odbierane bez limitu. 

W urzędzie gminy będzie możliwość odebrania dodatkowych worków. 

 

Wszystkie projekty zostały poddane pod głosowanie (głosowało 5 Radnych. W głosowaniu 

nie uczestniczył Radny Stanisław Biela, który z przyczyn prywatnych opuścił obrady): 

Projekt uchwały w sprawie: „ Regulaminu Utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Bojszowy”  głosowało 5 Radnych 

5 głosów za (Radni : Piotr Wróbel, Krzysztof Ścierski, Krzysztof Komandera, Janusz 

Gwóźdź, Roman Horst) 

0 wstrzymujących 

0 przeciw 

Projekt uchwały w sprawie „określenia rodzajów dodatkowych usług świadczonych przez 

gminę w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi” 

4 głosy za (Radni : Piotr Wróbel, Krzysztof Ścierski, Krzysztof Komandera, Roman Horst) 

1 wstrzymujących (Janusz Gwóźdź) 

0 przeciw 

Projekt uchwały w sprawie „szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Bojszowy i 

zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę” 

5 głosów za (Radni : Piotr Wróbel, Krzysztof Ścierski, Krzysztof Komandera, Janusz 

Gwóźdź, Roman Horst) 

0 wstrzymujących 

0 przeciw 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

                 Protokołował:      Przewodniczący Komisji 

        Gospodarki Komunalnej 

 Krzysztof Komandera                Piotr Wróbel 

 


